
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-05-14, § 13 

 

 Tid: 14 maj 2009 kl 16.00 – 16.10 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 27 maj 2009 

  

 

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Ingvar Snees (m)  

Katharina Gratschew (m)  

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s)  

Jari Visshed (s)  

Berit Kruse (s)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande 

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Claes Fleming (fp)  

Bo Holmberg (s)  

Margareta Malm (s)  

Gunnar Sandell (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, 

Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord 

Swedenhammar från roteln. Närvarande var även Eva Olofsson från trafikkontorets 

nämndsekretariat. 



  

 
 § 13 

Markanvisning för bostäder inom fastigheten Örby 4:1 vid kvarteret 

Filmen i Bandhagen till Husab Fastigheter AB 

Dnr E2008-510-02074 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Örby vid kv 

 Filmen till Husab Fastigheter AB och ger kontoret i uppdrag att träffa 

 markanvisningsavtal enligt förslag i utlåtandet. 

2 Nämnden hemställer hos Stadsbyggnadsnämnden om ändrad detaljplan för 

 området. 

 

Ärendets handling 

- Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 21 april 2009. 

- Skrivelse från gruppen ”Bevara Örbystråket” inkommen den 29 april 2009. 

- Skrivelse från flera privatpersoner inkommen den 12 maj 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och 

 tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) föreslår att nämnden beslutar att 

 avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslår återremiss enligt följande: 

1 Ärendet återremitteras 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Mark inom stadens gränser skall inte säljas om inte särskilda skäl föreligger. 

Genom att sälja ut våra gemensamma tillgångar genomför den nuvarande 

borgerliga majoriteten en allt snabbare privatisering av Stockholm. Något som 

undandrar framtida Stockholmare intäkter och innebär en misshushållning med 

gemensamma resurser. Visst kan försäljning av mark vara del av en god 

förvaltning, men den ska då vara motiverad av något annat än enbart viljan att 

sälja. En sådan politik, som vill privatisera av ideologiska skäl, innebär oftast att 

man slumpar bort innevånarnas gemensamma tillgångar. En aktiv 

fastighetsförvaltning innehåller dessutom både köp och försäljningar, inte enbart 

försäljningar. 

 

3) Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslår återremiss enligt följande: 

1 Ärendet återremitteras och kontoret får i uppdrag att återkomma med en analys 

 av konsekvenserna för de boende. 

2 Avslå försäljning av mark. 

3 Därutöver anförs följande: 

 

Vi anser att en analys av konsekvenserna för de boende måste göras. Framförallt 

behöver grönkompensationen utredas bättre. Vi är emot att staden säljer ut mark, 



  

staden bör öka sitt ägande inte minska det. 

 

Härefter framläggs följande förslag till beslut: 

 

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) ställer sig 

 bakom kontorets förslag. (se beslutet)  

 

2) Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) föreslår följande: 

1 Förslaget avslås. 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Det är inte helt otänkbart att kunna bygga på den planerade platsen, men 

markanvisningar måste föregås av en helhetsanalys, vilket inte skett i detta fall. 

Det är otydligt på vilket sätt grönkompensation kommer att ske. 

 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer först de framlagda förslagen om att återremittera ärendet mot 

förslaget att avgöra ärendet i dag. Nämnden beslutar att avgöra ärendet i dag. 

 

Därefter ställer ordföranden de övriga framlagda förslagen mot varandra och nämnden 

beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) med hänvisning till sitt förslag om 

återremiss. 

Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) enligt följande: 

 

Stockholm behöver fler bostäder för att kunna möta behoven hos de människor 

som flyttar hit. Därför är det positivt att ge klartecken för nya lägenheter i detta 

tilltalande läge i Bandhagen. Det är särskilt positivt att upplåtelseformen för de 

planerade lägenheterna planeras bli bostadsrätt i ett område som så tydligt 

domineras av hyresrätter. På så vis tas ett viktigt steg för att stärka mångfalden av 

boendeformer i området. Blandade upplåtelseformer i hela staden är en hörnsten i 

stadens bostadspolitik och avgörande för integrationen och rörligheten på 

bostadsmarknaden. Eftersom ettor och tvåor är den vanligaste lägenhetsstorleken i 

området idag är det också positivt att de nya bostäderna tänks innehålla flera större 

lägenheter. Exploateringsnämnden vill understryka vikten av att parkeringsfrågan 

ges en tillfredsställande lösning enligt vad som redovisas i ärendet, med all 

parkering i garage. Detta för att inte förvärra gatuparkeringssituationen. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 



  

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


